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23. marts 2023 

Referat 
 

Møde i Stege Facaderåd, den 15. marts 2023 kl. 15.00 – 17.00 
 

Mødested: Administrationsbygningen, 2. sal, Storegade, kode 1753 

 

 

Facaderådets medlemmer: 

 

Formand:          

 

Medlemmer:  Hans Sattrup, Klaus Pedersen, Ivan Luffe, Erik Büchert, Jeanette 

 Lopez-Zepeda 

Nyt medlem:   Berit Christensen 

 

Sekretær:         Charlotte Tølbøl Henckel 

 

 

 ♦♦♦ 

 

Dagsorden: 

 

1) Velkommen  

 

2) Referat godkendes og forslag om at referent vælges ved hvert møde 

 

Man ønsker at fastholde at sekretæren skriver referat. 

 

3) Valg af formand? Stege Facaderåd konstitueret i januar 2022.  

 

- Valg næste gang i januar 2024 

 

Facaderådet mener ikke at der er behov for en formand foreløbig. 
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4) Indkomne sager siden sidst – kort 

Sager som drøftes: 

Dybbrostræde 24 – påbud om nedtagning af tagterrasse meddelt. Tagterrassen er nu 

fjernet. 

Blomsterstandere i Storegade – løsning er en reducering af antal, forsøg med kunstige 

blomster i toppen af standere i sommerhalvåret og lyskugle i vinterhalvåret. 

Da det er Handelsstandsforeningen som vil skulle drifte levende blomster, er denne 

løsning valgt. 

 

5) Afgjorte sager siden sidst - kort orientering om afgørelser og status 

 

- Havneslottet –  

Vælger at se det som en mulighed for Stege – en attraktion, en oplevelse, anvendelig til events 

som ”Sildemarkedet” mm. 

 

- Torvet, Café Frederik d. VII 

Pt. er caféen lukket og vi afventer at den åbner til sommersæsonen. Så vil kommunen tage 

kontakt til ejer af caféen. 

 

6) Høringssvar vedr. administrationsgrundlag for solceller i områder med bevarende 

lokalplaner 

Der er opbakning til at de 3 facaderåd skriver et fælles høringssvar. Vordingborg facaderåd 

laver udkast til brevet og sender det ud til kommentering blandt facaderådenes medlemmer. 

 

7) Facaderådsarbejdet fremadrettet - forslag til ændringer 

- Fx facaderådet kan mødes uden sekretæren – forberede sig til de planlagte møder. 

Facaderådet mener ikke at det er hensigtsmæssigt at holde møder uden sekretæren, som er 

kommunens repræsentant. Facaderådet er en rådgivende instans, som repræsenterer 

forskellige foreninger. 

Enighed om at 4 møder årligt + ad hoc møder efter behov fungerer godt. 

Referat skal udsendes hurtigt efter. 

 

8) Evt. 

Forslag om at der skal laves en brochure til Stege Facaderåd. 

Eksempel fra Vordingborg og Præstø udsendes til medlemmerne. 

 

Forslag om at mødet i juni 2023 bliver som Walk & Talk / byvandring 

 

Storegade 17 – sekretæren følger op på sagen.  

Anbefaling at der skal søges om støtte til genetablering af den oprindelige facade, vinduer/stik i 

stueetagen.  

 

Snak om output fra workshop om kommende Byrums- og designstrategi for offentlige rum i 

Vordingborg Kommune, afholdt den 9. marts 2023. 

 

9) Tak for dag 
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♦♦♦ 

 
 

Venlig hilsen 

 

Charlotte Tølbøl Henckel 

Byplanlægger / Arkitekt 

 


